
Tordas Község Polgármestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel. (fax): 22-467-502,467-655

Meghívó

Értesítem, hogy képviselőtestületünk 1997. március 27-én (csütörtökön) 15 órakor ülést tart.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1./ Rendőrkapitány beszámolója a közbiztonság helyzetéről.

Előadó: Dr. Vörös Géza rendőrkapitány

2./ Bejentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s, 1997. március 20.

~'! ,
FarkasJán~
polgármester
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Jelenléti ív

az 1997. év március hó 27. napján
megtartott képviselőtestületiülésről

1./ Citka János

2./ Farkas János

3./ Fábián Jánosné

4./ Juhász György

5./ Kunsági László

6./ Dr. Pápai Péter

7./ Rácz József

8./ Turda Sándor

9./ Vasvári Pál

10./ Zémann Géza

11./ Márki Ferenc jegyző

Meghívottak:

,la·w·······························
............~ .

I Á"• ..,.-eo
·········:···a~

.. . " .

i·t··················································

....~~ ~.~ .

...b~ .
;( G.
;;··I····];·:·L············
.~\ .

..0.00.00'0 ._0'0." •••••••• o •• o •• o •• o •• o.- 0.0 o •• 0.0 ••••• '\'" o •• ,.



Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1997. március 27-én megtartott
üléséről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Cifka János, Farkas János, Fábián Jánosné, Juhász György, Kunsági László,
Dr. Pápai Péter, Turda Sándor, Vasvári Pál, képviselők,

Márki Ferenc jegyző
Dr. Vörös Géza rendőrkapitány és Tóth Márton András őrsparancsnok

Igazoltan távol: Zémann Géza képviselő

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:

1./ Rendőrkapitány beszámolója a közbiztonság helyzetéről.

Előadó: Dr. Vörös Géza rendőrkapitány

2./ Bejelentések, javaslatok.

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

L Napirend tárgyalása

1./ Rendőrkapitány beszámolója a közbiztonság helyzetéről

Az írásos előterjesztések mellékelve.

Hozzászólások:

Juhász György - keveset látni a helyi körzeti megbízottat a faluban, kevés a rendőr.

Dr. Vörös Géza rendőrkapitány elmondja, hogy az elmúlt év szeptember l-ig lehetett túlórát
elrendelni, de az új szolgálati törvény életbelépésével maximálták a túlórák számát, de ennek
sincs meg az anyagi fedezete. Jelenleg 25-ről 8 órai hó csökkent akifizethető túlórák száma.
A martonvásári létszám kevés, de egyenlőre ő tehetetlen ennek megszüntetésében. Kéri az
önkormányzatokat írjanak a megyei kapitánynak e kérdés megoldására.

A képviselőtestület figyelmébe ajánlja a DADA programot, a közlekedésbiztonsági oktató
anyagot, amit a kábel tv hálózaton népszerűsíteni lehetne. Erre a szükséges engedélyekkel
rendelkezik.
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Tóth Márton Antal őrsparancsnok elmondja, hogy a körzeti megbízott az örs kevés létszáma
miatt tud keveset saját településén tartózkodni.

Kunsági László szabályozott e a rendőrautók havi kilométer futása?

Cifka János - nőtt a helyi esetek száma.

Márki Ferenc elmondja, hogy a település éjszakai védelme a polgárőrség működésével

alapvetően, de nem probléma mentesen, megoldott. Sajnos egyre nagyobb veszélyt jelent a
nappali bűnözés (lakásbetörések, idős emberek kirablása), bár ilyen még Tordason nem fordult
elő, de kísérletekre már sorkerült Idős embereket keresnek fel magyar és cigány emberek
régiséggyűjtés és egyéb indokokkal.
Nagyon oda kell figyelnünk a nappali idegen mozgásra. Ebben a rendőrség gyakori faluban
történő mozgása jelenthetne biztonságot és természetesen a lakosság odafigyelése.
Még nem esett szó a település jelenleg legnagyobb problémájáról a heti egy alkalommal
megtartott discoról. A probléma nem elsősorban a rendezvény, bár szerinte az egész tele van
szabálytalanságokkal, hanem az utána való hazatérés során okozott közterületi károk.
Mióta a jelenlegi bérlő üzemelteti az éttermet és tart disco rendezvényt a településen okozott
anyagi és egyéb kár meghaladja a 100.000,- Ft-ot, nem beszélve azok bosszúságáról, akik a
település rendje, rendezettsége érdekében sokat dolgoznak és látják szombaton reggel
munkájuk tönkretételét
A rendezvény alkalmával néha-néha megjelennek a rendőrök, de vagy túl korán, vagy túl
későn, így a közterület rendje érdekében vajmi keveset tehetnek. Hallomásból tudja, hogy a
discóban szórakozó fiatalok elküldik a rendőröket melegebb éghajlatra, szemtelenkednek és a
rendőrök semmit nem tesznek. Igaz ez is csak hallomás, de a múltkor a szolgálatot teljesítő

rendőrt megverték. Lehet, hogy valahol valami baj van?

Tóth-Márton Antal nagyon fontosnak tartja a lakosság segítő közreműködését, ezért
rendszámok felírására kell kémi mindenkit, mert ebből már volt eredményes intézkedés,
körözött bűnözőkmegtalálása.
Az őrsnek 2400 km/ hó kvóta áll rendelkezésre egy-egy autójához és mint tudjuk csak egy
járőr kocsi van és egy helyszínelő kocsi, amit az önkormányzatok vettek. Ez nagyon kevés.

Dr. Vörös Géza kapitány javasolja a disco átfogó ellenőrzésének megszervezését, amelyben
több szerv, köztük a helyi önkormányzat is részt venne. A rendezvény jogi megszüntetésére
jogi segítséget próbál adni.

Turda Sándor a polgárőrség nevében megköszöni a rendőrség nekik nyújtott segítségét. A
polgárőrségnek szerencsére nincs lekorlátozott kilométer kvótája, ezért a közigazgatási
területen történő ellenőrzésre, intézkedésre felajánlja segítségüket, járművüket, természetesen a
polgárőrök részvételével.

Farkas János polgármester összefoglalójában elmondja, hogy a rendőrség beszámolója
alapvetően jó, közigazgatási területünkre és a kapitányság területére is elfogadható.
Szerencsére a településünk közbiztonsága jó, de legnagyobb problémánk, a disco rendezvény,
kordában tartása fontos lenne. Ezt a rendőrség nélkül megoldani nem tudjuk, a polgárőrségünk

ez ügyben tehetetlen. KéIjük a helyi körzeti megbízott gyakoribb megjelenését az utcán,
intézményeinkben.
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Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület a rendőrkapitányság beszámolóját jóváhagyólag
tudomásul vette.

IL Napirend után

Bejelentések, javaslatok

1.1 Vezetők bejelentései

Farkas János polgármester bejelentésében elmondja, hogy Tordas-Gyúró-Kajászó
polgármesterei a Martonvásár Orbánhegy vezetékes vizellátásában értekeztek. Tordas
önkormányzata már korábban hozzájárulását adta ahhoz, hogy a közös vizműről kapjon
vezetékes vizet az M 7-es autópálya felőlünk eső oldalán fekvő Orbánhegy, ami
tulajdonképpen zártkert. Gyúró a viz eladásával nem ért egyet, Kajászó pedig újra kivánja
tárgyalni a tavalyi állásfoglalását. Április IS-ig e kérdésnek a kajászói döntéssel el kell dőlnie.

Ha Kajászó is igent mond, úgy az egyébként is bő tartalékkal rendelkező vizművünkből,

fejlesztési hozzájárulás megfizetése mellett, biztosí~uk az Orbánhegy vízellátását.

A pusztazámori szeméttelepet megközelítő út építése kérdésében az érintett fóldtulajdonosok
részére értekezletet tartottunk. Az elvi hozzájárulások beszerzése folyamatban van, egyenlőre

probléma nem merült fel.

A DDGÁZ és ÉDÁSZ részvények eladása folyamatban van, mindkét adásvételi szerződést
aláírtuk, így remélhetőleg a pénz hamarosan számlánkra érkezik, ami után annak sorsáról
döntenünk kell.

2.1Képviselők bejelentései

Vasvári Pál az erdőmajori út mellett kialakult szeméttelep rendezése milyen pénzből történik?

Márki Ferenc jegyző válaszában elmondja, hogy az illegális szeméttelep és rendezetlen terület
rendezése önkormányzati pénzből történik, mégpedig a köztisztaságra tervezett összeg
terhére. Igaz, hogy ez konkrétan a terveinkben így nem szerepel, de azt a szégyenfoltot el kell
tüntetni és meg kell akadályozni az újbóli kialakulását. Ehhez saját dolgozóinkra és a
közmunkások igénybevételére is szükség lesz. A várható költség: 80.000,- Ft.

Vasvári Pál nem ért egyet a válasz tartalmával. A szeméttelepet tegye rendbe a tulajdonos és ne
az önkormányzat vállalja állandóan annak a területnek a takaritási költségeit.
A Gazda Szövetkezet a Sport utcai kocsibejáró építéséért, az árok betöltéséért, a sár
felhordásáért meg lett e büntetve?

Márki Ferenc jegyző válaszában elmondja, hogy a Gazdaszövetkezetet nem büntettük meg,
mert ígéretet tett a kocsibejáró végleges megépítésére. Ezzel a magtár előtti közterület is
véglegesen elrendeződik.

Cifka János hozzászólásában elmondja, hogy a Gazdaszövetkezet a hatósági határozatot
megkapta a közterület engedély nélküli tevékenysége miatt. A szövetkezet a szabályos bejáró
megépítését megrendelte, a munka elvégzésére akkor kerül sor, amikor a kivitelező április
végén a többi munkát is végzi.
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Az. erdőmajori út melletti rendezésre szükség van. Vasvári úr is tudja, hogy a telek tulajdonosát
nem találjuk, a rendezetlen, szemetes állapot pedig tovább nem tartható. A telek teljes
lezárásával a törmelék és szemét autószámra való odaszállítása is megszünik.

Farkas János polgármester, mivel több bejelentés nem volt, a továbbiakban javasolta, hogy
segélyezés és kitüntetési ügy tárgyalása miatt a testület folytassa ülését zárt formában.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánította
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Farkas JánQ -
polgármester


